

**RESPONSE TO PETITION**

Prepare in English and French marking 'Original Text' or 'Translation'



HOUSE OF COMMONS  
CHAMBRE DES COMMUNES  
CANADA

PETITION NO.: 421-01022

BY: MS. MAY (SAANICH-GULF ISLANDS)

DATE: DECEMBER 7, 2016

PRINT NAME OF SIGNATORY: SIGNED BY THE HONOURABLE SCOTT BRISON

Response by the President of the Treasury Board

SIGNATURE

Minister or Parliamentary Secretary

SUBJECT

Government Spending

ORIGINAL TEXT

REPLY

Government efforts to reduce the use of bottled water in the workplace have included the refitting of water fountains so that reusable bottles can be more easily filled, renovations to the plumbing of buildings to provide improved access to drinking water, and newly designed office spaces with increased accessibility of water fountains. As a result, more public servants are able to use reusable bottles.

Bottled water is used when necessary for health considerations, during large events, or when potable drinking water is not accessible.

The Government has clearly reaffirmed Canada's commitment to the environment and has a responsibility to Canadians to enhance clean growth by pursuing green solutions wherever possible. In her mandate letter, the Minister of Environment and Climate Change was tasked to take the lead in implementing the Government's plan for a clean environment and a sustainable economy.

The Centre for Greening Government is being created at the Treasury Board Secretariat to track our emissions centrally, coordinate efforts across government, and drive results to make sure we meet our objectives.



Préparer en anglais et en français en indiquant 'Texte original' ou 'Traduction'

## RÉPONSE À LA PÉTITION

N° DE LA PÉTITION : 421-01022

DE : MME MAY (SAANICH-GULF ISLANDS)

DATE : LE 7 DÉCEMBRE 2016

INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE : SIGNÉ PAR L'HONORABLE SCOTT BRISON

Réponse du président du Conseil du Trésor

*Scott Brison*  
SIGNATURE

Ministre ou secrétaire parlementaire

OBJET

Dépenses du gouvernement

TRADUCTION

RÉPONSE

On compte parmi les efforts du gouvernement pour réduire l'utilisation d'eau embouteillée, la réfection des fontaines d'eau accessibles en milieu de travail, les réparations aux plomberies d'édifices afin de donner un accès à de l'eau potable et l'aménagement des bureaux de travail qui a amélioré l'accès aux fontaines d'eau. Ainsi, plus de fonctionnaires utilisent des contenants réutilisables.

L'eau embouteillée est utilisée lorsque nécessaire pour des raisons de santé, lors d'événements de grande envergure ou lorsque de l'eau potable n'est pas disponible.

Le gouvernement a réaffirmé l'engagement du Canada envers l'environnement. Il a une responsabilité envers les Canadiens d'améliorer la croissance propre en cherchant des solutions vertes dans la mesure du possible.

Dans sa lettre de mandat, la ministre de l'Environnement et du Changement climatique s'est vue confier la responsabilité de mener la mise en œuvre du plan du gouvernement visant à assurer un environnement sain et une économie durable.

Un nouveau Centre pour un gouvernement vert sera mis sur pied au Secrétariat du Conseil du Trésor. On y suivra de près les émissions du gouvernement et on y coordonnera les efforts à l'échelle du gouvernement, de façon à obtenir des résultats et à garantir l'atteinte de nos objectifs.